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§ 7 
Fastställande av föredragningslista 
 
Kultur- och fritidsnämnden fastställer utsänd föredragningslista, med tillägg att 
inkommit nämndinitiativ från (L) behandlas under punkt 10 Övrigt. 
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§ 8 
Årsredovisning för kultur- och fritidsnämnden 2022 
(KFN/2021:1) 
 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden tar del av årsredovisningen för 2022. 
 
Sammanfattning 
I början av september invigdes Solna stads nya simhall vid Ulriksdals IP och sedan 
öppnandet har simhallen lockat många besökare. 
 
Under året har det erbjudits många öppna aktiviteter på Överjärva gård, med flera 
gårdsdagar med teman kring djur, natur, hållbarhet och friluftsliv. Gårdens största 
evenemang var midsommarfirandet som hade cirka 2 000 besökare. I våras 
presenterades också en avsiktsförklaring tillsammans med 4H om att öppna en 4H-gård 
på Överjärva gård och planeringsarbetet påbörjades under hösten. En ny webbplats för 
Överjärva gård lanserades under våren för att förbättra information kring evenemang 
och utveckling. 
 
Satsningen på ett tryggare och säkrare Hagalund fortsatte under våren med helghäng 
tillsammans med AIK fotboll och AIK basket. Under försommaren stod även den nya 
spontanidrottsytan klar med basketpitch, fotbollsplan och utegym. Platsen har använts 
mycket av såväl boende som av fritidsverksamheten och stadens föreningsliv. 
 
Samarbetet mellan Jobbfabriken och mötesplats Fabrik38 fortsatte att utvecklas och 
verksamheten kunde hjälpa fler unga jobbsökande till jobb eller annan sysselsättning. 
Totalt har 180 av 200 unga fått hjälp till jobb eller studier under året. 
 
Under perioden fortlöpte det goda samarbetet med föreningslivet. Årets 
sommarlovsprogram för barn och unga arrangerades tillsammans med AIK Handboll, 
AIK Basket och IFK Bergshamra med aktiviteter i Bagartorp, Hagalund och 
Bergshamra. Mötesplatsen i Skytteholmsparken höll öppen hela sommaren med 
aktiviteter och utlåning av sport och lekutrustning från Solna Sport och Lek. På 
helgerna sköttes verksamheten av Apollon Solna FK. Även i Hagalundsparken erbjöds 
utrustning från Solna Sport och Lek och i juli ansvarade Solna FC för verksamheten 
där. Under sista kvartalet erbjöds allmänhetens åkning med start i ishallarna vid 
Ulriksdals IP under höstlovet. Isen på Bergshamra IP öppnade i samband med jullovet 
och där erbjöds också möjlighet att låna skridskor. 
 
Kulturskolan har under året haft 2 558 elever i sin kursverksamhet, vilket är fler elever 
än tidigare år, och beror främst på ”kortkurspaketet” på Kulturskolan som lanserades 
under våren, samt att dans och musikalkurserna har återhämtat sig efter pandemin. 
Konserter, föreställningar och utställningar har genomförts som vanligt sedan andra 
kvartalet då påverkan av pandemin avtog. Under sommaren genomfördes 
arrangemanget Kulturparken i Hagalundsparken med workshops, bildskapande, rörelse 
och kultur utomhus och konserter. 
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Biblioteket har under året ökat utlåningen med 30 procent, även antalet läsfrämjande 
aktiviteter är fler än föregående år. Biblioteket har fortsatt utveckla närvaron i 
stadsmiljön genom bland annat den nya bibliotekscykeln som invigdes under påsken. 
Biblioteket engagerade sig tidigt under året för att delta i omhändertagandet av 
skyddsbehövande från Ukraina. Volontärer engagerades för olika typer av evenemang, 
exempelvis sagostunder och bokprat. Även böcker och lekmaterial på ukrainska har 
köpts in. Arbetet har skett i nära samarbete med etableringsverksamheten. 
 
För första gången sedan 2019 genomfördes det traditionsenliga nationaldagsfirandet i 
Hagaparken tillsammans med Kungliga Operan. Intresset var mycket stort och runt 30 
000 besökare kom till parken under dagen och fick, förutom Kungliga Operans 
program, ta del av stadens kulturstipendiater, uppträdande av kulturskolan samt Solna 
Sport och Leks utbud. Ett annat arrangemang som ägde rum i Hagaparken var Pep-
dagen i september som även den genomfördes för första gången sen pandemin. Flera 
tusen barn fick uppleva rörelseglädje och prova på många olika idrotter samt att springa 
Prins Daniels lopp. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i stadens verksamhetsplan och budget för 2022 om fyra 
nämndmål. Ett av nämndens fyra mål bedöms uppfyllas helt under året medan tre 
uppfylls till stor del. 
 
Kultur- och fritidsnämndens resultat för året visar ett underskott på 1,1 mkr jämfört 
med budget. Detta beror främst på hyra för den nya simhallen samt dyrare 
energikostnader än förväntat. 
 
Nämnden visar ett investeringsutfall på 7 mkr, vilket innebär ett underskott med 2,8 
mkr jämfört med investeringsbudget. Detta beror främst på inventarier i den nya 
simhallen. 
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§ 9 
Kultur- och fritidsnämndens delegationsordning 
(KFN/2023:8) 
 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden antar delegationsordning med anledning av ny 
mandatperiod. 
 
Sammanfattning 
Delegationsordningen omfattar självständiga beslut, som utan delegering skulle ha 
fattats av den samlade nämnden. Stadsledningsförvaltningen har gjort en genomlysning 
av nämndernas delegationsordningar och utifrån det utformat en ny, stadsgemensam 
mall för samtliga nämnder. Syftet är att skapa enhetlighet och en tydlighet på vilka 
grunder beslut fattas. Delegationsbeslut ska anmälas till nämnden för att tillgodose 
nämndens informations- och kontrollbehov i besluten. 
 
Befogenheter som självklart följer av tjänsteställning, tidigare fattade beslut eller dylikt 
är att betrakta som rena verkställighetsåtgärder, det vill säga verkställighetsbeslut. 
Kommunstyrelsen har även antagit ett antal riktlinjer inom ett antal 
verksamhetsområden som gäller för nämnderna. Beslut som fattas på verkställighet 
samt i enlighet med dessa riktlinjer ska därför inte anmälas till nämnden som 
delegationsbeslut. 
 
Yttrande 
Linn Hägg (KD) lämnar yttrande enligt bilaga 1. 
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§ 10 
Konstplan och riktlinjer för konstsamlingen (KFN/2023:14) 
 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner förvaltningens konstplan som ett övergripande 
dokument för uppföljning och utveckling av stadens arbete med konst. 
 
Sammanfattning 
Konstplanen styr hur konsten ska vara närvarande i staden och bidra till dess 
utveckling, i såväl befintliga som nya bostadsområden. Dokumentet innehåller såväl 
ekonomiska riktlinjer som övergripande mål samt arbetsrutiner för förvaltning, 
underhåll och synliggörande av konstsamlingen. 
 
Den nya konstplanen innehåller även hur tillfälliga konstprojekt såsom muralmålningar, 
graffitiprojekt eller annan gatukonst ska hanteras. Staden ska möjliggöra för konstnärligt 
medskapande i de offentliga rummen för ökad delaktighet och kreativitet hos 
Solnaborna. I Solna stad ska konsten vara en naturlig del av stadens gestaltning och 
stadsplanering. Konsten kan bidra till att öka den sociala hållbarheten genom att ge 
platser i staden identitet och vara trygghetsskapande. 
 
Kultur- och fritidsnämnden ansvarar för att dokumentet kontinuerligt ses över och vid 
behov revideras i samverkan med andra nämnder. Nuvarande dokument ersätter 
tidigare Konstplan KFN/2015:35 samt inkluderar tidigare beslut KFN/2014:26 och 
KFN/2012: 94 om principer för utrangering av konst samt regelverk för utlåning av 
konst. 
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§ 11 
Svar på nämndinitiativ från Emil Flisbäck (V) om öppna 
väggar (KFN/2022:6) 
 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden ställer sig positiv till nämndinitiativet gällande att utveckla 
arbetet med gatukonst och öppna väggar i Solna. 
 
Sammanfattning 
Förvaltningen har tagit del av erfarenheter från aktörer med erfarenhet av att 
genomföra och driva öppna väggar i andra kommuner. Det finns en bred samsyn om 
att viktiga framgångsfaktorer är lokalt engagemang, tydliga ansvarsområden och rutiner 
kring tillgänglighet och trygghetsfrågor samt hantering av avfall och övrig 
miljöpåverkan. 
 
Ett första steg i arbetet med öppna väggar i Solna är att under 2023 initiera en dialog 
med engagerade graffitimålare, andra gatukonstnärer och sakkunniga inom samtliga 
ovanstående områden. 
 
Arbetet ska resultera i förstudie innehållande: 

• Plats för placering av en öppen vägg i Solna 
• Kostnadsuppskattning 
• Organisation för drift och underhåll 

 
Yrkande 
Linn Hägg (KD) och Johan Salminen (M) föreslår att kultur- och fritidsnämnden 
beslutar enligt eget förslag i bilaga 2. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut: 
Förvaltningens förslag 
Linn Hägg (KD) och Johan Salminens (M) förslag 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att kultur- och 
fritidsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Linn Hägg (KD) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 12 
Anmälan av delegationsbeslut 
 
Kultur- och fritidsnämnden tar del av följande delegationsbeslut: 
 
KFN DEL §/2023 §§ 1-6 
 
 
 
 
 

§ 13 
Anmälan av ärendelista 
 
Kultur- och fritidsnämnden tar del av utsänd ärendelista. 
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§ 14 
Övrigt 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att förvaltningen för arbetsmarknad, kultur och 
fritid får i uppdrag att 

• överenskomma med Föreningen Solna Konståkning om hur föreningen i 
samband med bokning avser att uppfylla funktionen barnombudsman på isen 
och hur föreningen i efterhand redovisar hur man har uppfyllt det. 

• genomföra stickprov för att säkerställa efterlevnaden av detta. 
 
Sammanfattning 
Anne Utter (L) lämnar ett nämndinitiativ om krav på ”barnombud på isen” för 
Föreningen Solna Konståkning enligt bilaga 3. 
 
Yrkande 
Sandra Lindström (V), Peter Rangwe (S), Rebecka Rönnegård (C) och Kajsa Johansson 
(MP) föreslår att nämnden beslutar enligt eget förslag i bilaga 4. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut 
Anne Utters (L) nämndinitiativ enligt bilaga 3 
Sandra Lindström (V), Peter Rangwe (S), Rebecka Rönnegård (C) och Kajsa 
Johanssons (MP) förslag enligt bilaga 4 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att kultur- och 
fritidsnämnden beslutar enligt Sandra Lindström (V), Peter Rangwe (S), Rebecka 
Rönnegård (C) och Kajsa Johanssons (MP) förslag. 
 

 
 



Solna den 23 februari 2023 
KFN ärende 5 Delegationsordning 

KFN/2023:8 

Yttrande 

Kristdemokraterna noterar att förvaltningschef anges som delegat för huvuddelen av ärenden, med 
möjligheten att vidaredelegera. 

För att garantera transparens och insyn för medborgare, förtroendevalda och granskande media bör 
nämndens politiker vid kommande möte få ta del utav förvaltningschefens vidaredelegationsbeslut så 
att det framgår vem som är den slutliga delegaten. 

Linn Hägg  
Kristdemokraterna 

Bilaga 1 till KFN/2023-02-23 § 9



Solna den 23 februari 2023 
KFN 07 Nämndinitiativ öppna väggar 

KFN/2022:6 

Yrkande 

På Vänsterpartiets initiativ ska förvaltningen inleda arbetet med att inrätta en laglig graffitivägg i 
Solna. Kristdemokraterna och Moderaterna kan inte rösta för ett sådant förslag. 

Enligt Broken Windows–teorin kan små tecken av förfall påverka ett helt område negativt. Med ökade 
risker för skadegörelse, som i sin tur leder till otrygghet. Det uppstår en känsla av att ingen tar hand 
om området, att här råder ingen ordning.  

För att hindra att den negativa spiralen eskalerar bör man snabbt sanera klotter och annan 
skadegörelse. Exempelvis har Solna idag målsättningen att klotter i staden ska saneras inom 72 
timmar. Att öppna en laglig graffitivägg riskerar att kickstarta en negativ utveckling i området, där 
Solna blir ett resmål för länets klottrare och en rekryteringsplats för nya sådana. Individer som stoppas 
med graffitiburkar kommer att hävda att de är på väg till, eller från den lagliga väggen. 

I stället för att minska klotter har det visat sig att klotter faktiskt ökar i anslutning till lagliga 
graffitiväggar, enligt Stiftelsen Tryggare Sveriges kartläggning. 

Sprayburkarna innehåller en mängd olika miljöfarliga och hälsoskadliga kemikalier och ska återvinnas 
som farligt avfall. Tänker man ett steg längre kan man konstatera att saneringen av klotter är en 
miljöfarlig verksamhet enligt definitionen i Miljöbalken, kap 9.  

Kristdemokraterna och Moderaterna står upp för att Solna fortsätter vara en ren, snygg och trygg stad. 
Vi anser att en laglig klottervägg står i direkt motsättning till den ambitionen. 

Med anledning av ovan yrkar vi  

Att staden inte inrättar en öppen vägg i Solna. 

Linn Hägg  Johan Salminen 
Kristdemokraterna Moderaterna  

Bilaga 2 till KFN/2023-02-23 § 11
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Till nämnd/styrelse: Kultur- och fritidsnämnden 

Datum: 2023-02-23 

Rubrik: Krav på ”barnombud på isen”  

för Föreningen Solna Konståkning 

N Ä M N D I N I T I A T I V

Liberalerna tycker att det är oerhört viktigt att de träningsmiljöer som tillhandahålls av 

idrottsföreningar i Solna är trygga och säkra. Detta gäller särskilt i de föreningar som tar 

emot LOK-stöd från staden eller som bedriver verksamhet i stadens idrottsanläggningar. 

SVT Uppdrag Granskning 

Tyvärr har det, i SVT Uppdrag Granskning (UG) den 15 februari 2023, framkommit uppgifter 

som är mycket oroväckande beträffande just trygghet och säkerhet i träningsmiljön för åkare 

i grupperna Avancerat och Elit (A/E) samt i Utvecklingsgruppen (U) hos Föreningen Solna 

Konståkning (FSK). 

Nämndens förre ordförande Peter Edholm medverkade som intervjuad i nämnda avsnitt av 

UG och har kunnat verifiera och ytterligare förstärka den oroväckande bild av träningsmiljön 

för grupperna A/E och U som framkommer i programmet. 

Svenska Konståkningsförbundets beslut 

2021 medförde ett flertal visselblåsningar att Svenska Konståkningsförbundet (SKF) tillsatte 

en extern utredning som presenterades i mars 2022. Närvarande vid presentationen var 

bland andra dåvarande kommunstyrelsens 1:e vice ordförande, Marianne Damström 

Gereben. Den externa utredaren föreslog ett antal åtgärder. En av dessa åtgärder var att 

FSK skulle ordna med vuxennärvaro genom en så kallad ”barnombudsman på isen” (BPI).  

Den 10 mars 2022 beslutade SKF:s förbundsstyrelse bland annat att FSK skulle vidta de 

åtgärder som framgår av den externa utredarens förslag. 

Se tre utdrag nedan enligt följande: 

• Utdrag 1: SKF:s beslut.

• Utdrag 2: De skäl till sitt beslut som SKF anger.

• Utdrag 3: Den externe utredarens förslag rörande åkarna.

• Utdrag 4: En paragraf i FSK:s stadgar om efterlevnad av SKF:s beslut.

Genom dessa utdrag framgår tydligt att FSK är tvungna att ha en BPI då åkare i grupperna 

A/E och U tränar, tävlar eller är på läger. 

Vi som tog del av presentationen av utredningen, förslagen till åtgärder och senare SKF:s 

beslut tyckte att just den här åtgärden med en BPI var förtroendeingivande men också 

central för att vi skulle känna oss lugnade efter den oro som hade väckts av de många 

visselblåsningarna. 

I kultur- och fritidsnämnden har vi också förutsatt och trott att en BPI har funnits på plats och 

att SKF:s beslut i övrigt har efterlevts. 

Bilaga 3 till KFN/2023-02-23 § 14

I. 
Liberalerna 
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Frånvaro av ”barnombudsman på isen” (BPI) 

I den granskning som UG har gjort framgår att de berörda åkargrupperna (A/E och U) tränas 

utan att det finns någon BPI. Enligt uppgifter i programmet ska detta bero på att tränarna 

vägrar ha någon ombudsman närvarande.  

Detta kommer som en mycket obehaglig överraskning för oss. 

Vid kontroll genom telefonsamtal har en ledamot i FSK:s styrelse verifierat att man under en 

längre tid inte har någon BPI på plats vid träningarna. Då framkom också att man i 

föreningen benämner den här funktionen ”åkarombud”, men att det är samma sak som BPI. 

Vid ytterligare en kontroll genom telefonsamtal har en tidigare ledamot i FSK:s styrelse sagt 

att frånvaron av BPI beror på att tränarna anser att det är en form av ”övervakning” som de 

inte accepterar. 

Vi ser mycket allvarligt på att träning i grupperna A/E och U genomförs utan BPI och 

förvånas över att vare sig förvaltningen eller nämnden har fått information om att man gjort 

avsteg från detta beslut. 

Om tränarna ser en BPI som ”övervakning” så har de inte tagit till sig den inledande texten i 

den externa utredarens förslag. Där står: 

 

Skulle det vara så att SKF:s tidigare beslut (att FSK ska ha en BPI) har upphävts genom nytt 

beslut så vill vi att staden i sin egen bedömning av åtgärder för att säkerställa trygghet och 

säkerhet i träningsmiljön ändå ska kräva närvaro av BPI. 

Brådskande beslut utan föregående beredning 

Med tanke på allvaret i den akuta situation som nu har uppstått är det angeläget med snabba 

och effektiva åtgärder för att säkerställa en trygg och säker träningsmiljö för barn och unga i 

den aktuella verksamheten. 

För att undvika ett dröjsmål med en månad innan kultur- och fritidsnämnden håller sitt nästa 

sammanträde den 23 mars föreslår därför Liberalerna att beslut enligt detta nämndinitiativ 

fattas redan i det sammanträde då nämndinitiativet lämnas in. 

I det sammanhanget kan noteras att det beredningstvång som enligt kommunallagen gäller 

för beslut i kommunfullmäktige inte gäller för nämnder. Ej heller anges i kultur- och 

fritidsnämndens reglemente (beslutat i kommunfullmäktige den 19 december 2022) något 

sådant beredningstvång. Detta nämndinitiativ har inte heller någon budgetpåverkande effekt.  

Det är således fullt möjligt för kultur- och fritidsnämnden att fatta beslut i det ärende som 

väckts genom detta nämndinitiativ vid det sammanträde där nämndinitiativet lämnas in. 

Föreslagen åtgärd avser endast den s.k. elitverksamheten 

Vår oro är begränsad till att handla om träning, tävling och läger i grupper A/E och U. 

Eventuella åtgärder ska därför inte drabba breddverksamheten i skridskoskola, 

konståkningsskola eller hobbyverksamhet. Ej eller föreslås att villkoren för ekonomiska bidra 

från kommunen (LOK-stöd) förändras.  

  

Åtgärdsförslag 
De åtgärdsförslag jag lämnar bygger inte på bestraffning av felaktiga beteenden, utpekande av 

syndabockar eller som ett bevis på att problemen föreligger idag. I de flesta fall står ord mot ord och 

tidigare händelser används som bevis för att det pågår även idag (vilket det såklart skulle kunna). 

Därför har min approach varit att komma med åtgärder för att "oavsett om det skett eller inte ska 

det inte ske igen" . Mao borde det inte åtgärderna möta motstånd ifall allt är bra samtidigt som det 

förebygger och skapar trygghet för alla i föreningen. 
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Förslag till beslut 

Liberalerna yrkar mot bakgrund av ovanstående: 

1. att kultur- och fritidsnämnden, med omedelbar verkan och tills vidare, inför ett 
tvingande villkor för Föreningen Solna Konståknings användning i stadens ishallar.  
 
Villkoret innebär att föreningen ska ha en ”barnombudsman på isen”. Detta är alltså 
helt i enlighet med det beslut som Svenska Konståkningsförbundets fattade  
den 10 mars 2022. 
 
”Barnombudsman på isen” ska vara en person med tydligt uppdrag att se till barnens 
bästa och som inte får ha koppling till eller liera sig med tränarna. Personens uppdrag 
är att bygga tillit bland barnen i grupperna A/E och U och att finnas där för dem på 
träning, läger och tävling. 
 
Villkoret gäller även för åkare som inte är bosatta i Solna och för åkare i landslaget. 
 
Villkoret gäller både vid träning, tävling och lägerverksamhet. 
 

2. att förvaltningen för arbetsmarknad, kultur och fritid får i uppdrag att  
 

o överenskomma med Föreningen Solna Konståkning om hur föreningen i 
samband med bokning avser att uppfylla villkoret och hur föreningen i 
efterhand redovisar hur man har uppfyllt villkoret. 
 

o genomföra stickprov för att säkerställa efterlevnad av villkoret. 
 

 

 

 

 

 

 

 

Anne Utter (L) 
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Utdrag 1  

Svenska Konståkningsförbundets beslut som meddelats Föreningen Solna Konståkning där 

det framgår att föreningen ”ska vidta de åtgärder som framgår av den externa utredarens 

förslag, se bilaga 1”.  

 

Utdrag 2 

En redogörelse för Svenska Konståkningsförbundets skäl till beslutet där det framgår att 

Föreningen Solna Konståkning inte bara ska vidta åtgärder enligt bilaga 1, utan också att 

”Förbundet förutsätter också att den ökade vuxennärvaron vid berörda gruppers träningar 

fortsätter, på sätt som förbundet tidigare rekommenderat föreningen i vart fall till dess att en 

barnombudsman har kunnat tillsättas enligt bilaga 1”.  

 

  

• SVENSKA KONST ÅKNINGSFÖRBUNDET 
, Fr HF • f IN· 11 fl• l,IIJFI 11' ~ 

Till: 2022-03-11 
Styrelsen i Föreningen Solna Konståkning 
Kopia : 
Solna kommun, Stockholms Konståkningsförbund, extern utredare och 
ldrottsombudsmannen/Riksidrottsförbundet 

Vi vill informera er om att Svenska Konståkningsförbundets styrelse den 10 mars 2022 har fattat 
följande 

1. Förbundsstyrelsen beslutar att Föreningen Solna Konståkning ska vidta de åtgärder som 
framgår av den externa utredarens förslag, se bilaga 1. Förbundet förutsätter att den ökade 
vuxennärvaron vid berörda gruppers träningar fortsätter, på sätt som förbundet tid igare 
rekommenderat föreningen, i vart fall ti ll dess att en barnombudsman har kunnat tillsättas 
enligt bilaga 1. 

Förbundsstyrelsen konstaterar att det - även med beaktande av att det främsta åtgärdsbehovet avser 
en relativt begränsad del av den tota la föreningsverksamheten - finns skäl att, mot bakgrund av vad 
som framkommit genom den externa utredningen, vidta ingripande, nödvändiga och proportionella 
åtgärder för att trygga idrottsmiljön för alla barn och ungdomar i föreningen på det sätt som den 
externa utredaren har föreslagit i bilaga 1. De åtgärderna ska föreningen därför vidta. Förbundet förut
sätter också att den ökade vuxennärvaron vid berörda gruppers träningar fortsätter, på sätt som 
förbundet tidigare rekommenderat fören ingen i vart fa ll t ill dess att en barnombudsman har kunnat 
t illsättas enligt bilaga 1. 
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Utdrag 3 

Den externa utredarens förslag till åtgärder bifogades Svenska Konståkningsförbundets 

beslut som ”bilaga 1”. Där återfinns ett avsnitt rubricerat ”Åkare”. Det är alltså dessa åtgärder 

som avses i det beslut som återges i de båda utdragen 1 och 2 ovan. 

Här framgår att vuxennärvaro är en central del i de beslutade åtgärderna och att en 

”’Barnombudsman på isen’ behövs.” samt att barnombudsmannen ”inte får ha koppling till 

eller liera sig med tränarna”. 

 

Utdrag 4 

Enligt Föreningen Solna Konståknings stadgar är föreningen skyldig att efterleva beslut som 

fattas av Sveriges Konståkningsförbund (som alltså är det specialidrottsförbund som 

Föreningen Solna Konståkning tillhör). 

 

Åkare 
Jag har i t idigare förslag inte sett några direkta åtgärder för åkarna trots att de är i fokus. 

För att säkerställa att åkarnas miljö är trygg föreslås ökad vuxennärvaro med en tydlig kontaktperson 

samt utbildning för åkarna för att de själva ska kunna identifiera och påtala när något inte stämmer. 

Åtgärder 

' • "Barnombudsman på isen" behövs. En person med tydligt uppdrag att se t ill barnens bästa ~ 
och som inte får ha koppling till eller liera sig med tränarna. Personens uppdrag är att bygga 

t illit bland barnen i grupperna A/E och U och finnas där för dem på träning, läger och tävling. 

Personen behöver därför inte ha någon kunskap om konståkning utan skall se, lyssna och 

bedöma åkarnas situation, reaktioner osv. Samarbetar med och rapporterar till 

'-- värdegrundsansvarig person i föreningen. ~ 

• "Barnombudsmannen" ska hålla regelbundna individuella samtal med åkarna i A/E och U och 
finnas där ifall åkarna i dessa eller andra grupper vill ta kontakt. 

• Åkarna behöver få årlig utbildning i normer, sunda bet eenden och psykisk ohälsa. 

• Åkarna ska få årlig utbildning i kost och nutrition. 

• Det ska tas fram en tydlig policy om när, hur och om vad tränare får hålla kontakt med 

åkarna utanför t räning respektive vad som skall gå via föräldrarna. 

2022-03-07 

Kim Rehnfeldt 

3§ Tillhörighet mm 
Föreningen är medlem i berörda specialidrottsförbund (SF) och är därigenom ansluten till 
Sveriges Riksidrottsförbund. 

Föreningen tillhör dessutom det distrikt-idrottsförbund (DF) inom vars område föreningens 
hemort är belägen samt vederbörande specialidrottsförbund (SDF) inom det SF-distrikt där 
föreningen är belägen. 

Föreningen är skyldig att följa nämnda organisationers stadgar, tävlingsregler och beslut fattade 
av överordnat idrottsorgan. 



2023-02-23 

Kultur- och fritidsnämnden 

Nämndinitiativ från (L): Krav på ”barnombudsman på isen” för Föreningen Solna konståkning 

Yrkande 

Föreningen Solna konståkning har på nytt uppmärksammats i samband med Uppdrag 
granskning den 15 februari 2023. Sedan tidigare har föreningen ett pågående arbete med en 
åtgärdsplan som har tagits fram i samråd med Konståkningsförbundet. Vi anser att det är 
viktigt att det arbetet får fortlöpa och att förvaltningen för arbetsmarknad, kultur och fritid 
fortsätter att följa upp arbetet med handlingsplan.  

Dock är vi bekymrade över att en av de många viktiga åtgärdspunkterna, den om en 
barnombudsman på isen, inte genomförs av föreningen. Detta har föreningen själva medgivit 
och det framgick även i Uppdrag granskning. Vi ser åtgärden om en barnombudsman på 
isen som särskilt viktig för att säkerställa ett gott klimat i Föreningen Solna konståkning både 
nu och framöver. 

Därför yrkar vi att förvaltningen för arbetsmarknad, kultur och fritid får i uppdrag att 

• att överenskomma med Föreningen Solna Konståkning om hur föreningen i samband

med bokning avser att uppfylla funktionen barnombudsman på isen och hur

föreningen i efterhand redovisar hur man har uppfyllt det.

• genomföra stickprov för att säkerställa efterlevnaden av detta.

Sandra Lindström Peter Rangwe 
Vänsterpartiet Socialdemokraterna 

Rebecka Rönnegård Kajsa Johansson 
Centerpartiet Miljöpartiet de gröna 

Bilaga 4 till KFN/2023-02-23 § 14

" Socialdemokratem,e 

0 
miljöportiet 

de gröna 
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